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Zápis z 7. jednání Komise protidrogové (KP) RMČ Praha 10, které se konalo dne 10. 6. 2024 
v budově Úřadu městské části Praha 10, od 18:05 do 18:40  

 
Jednání bylo zahájeno v 18:05 hodin. Jednání řídil předseda komise Mgr. Matěj Štěpánek, 
který přivítal přítomné členy a konstatoval, že komise je usnášeníschopná.   
 
Přítomni: Mgr. Matěj Štěpánek, JUDr. Jaromír Badin, Mgr. Michal Kočí, p. David Krůta, 
Mgr. Pavel Mareš, Mgr. Ondřej Počarovský 
 
Nepřítomni: PaedDr. Martina Richterová Těmínová, p. Mikuláš Pobuda, Mgr. Stanislav Šimek, 
Mgr. Josef Zběhlík, Mgr. Jan Žufníček – omluveni   
 
Hosté: dle prezenční listiny  
 
Určení ověřovatele 
 
Předseda komise určil jako ověřovatele zápisu Mgr. Michala Kočího.  
 

1. Schválení programu 7. jednání KP 
 
Předseda komise přednesl návrh programu:   
 

1. Schválení programu 7. jednání KP 
2. Primární prevence – její financování na HMP a vliv na MČ P10 
3. Aktuální informace z Protidrogové komise Rady hl. m. Prahy  
4. Diskuse 

 
 

Hlasováno o programu ve výše uvedené podobě:  
 

Výsledek hlasování:   
  Pro Proti Zdržel se hlasování 

6 0 0 
 

 
2. Primární prevence – její financování na HMP a vliv na MČ P10 

 
Úvodní slovo k tomuto bodu přednesl Mgr. Ondřej Počarovský.  
 
Primární prevence v HMP trpí absencí systému certifikací – či spíše přerušením. Počítá se, že 
certifikace primární prevence se obnoví. Do roku 2020 byla certifikace v gesci 
MŠMT.  V současné době Pražské centrum primární prevence garantuje původní programy, 
které byly certifikovány. Kvůli absenci certifikace nastává nyní riziko, že do prevence začnou 
vstupovat subjekty, které nebudou postupovat „lege artis“. Takové pokusy již byly v minulosti 
zaznamenány.  
Dalším problémem je zkrácení financí o 5 mil. Kč. Proti tomu jdou potřeby, co všechno je třeba 
ve školách zajistit a na co je v dnešní době – z hlediska primární prevence – kladen nový důraz 
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(např. „well-being“, duševní zdraví, apod.). Dalším zdrojem na financování prevence jsou 
městské části – Praha 6 vydává prostředky, Praha 10 ještě o něco štědřejší, Praha 14 vydává 
okolo 600 tis. Kč. ročně. Další městské části zřejmě preventivní aktivity ve školách finančně 
podporují, otázka je, jak moc koncepčně.  
 
Praha 10 poskytuje jednotlivým školám 95 tis. Kč na všeobecnou a 25 tis. Kč na selektivní 
prevenci. Školy mají tak (s dalšími zdroji) okolo 180 tis. Kč na rok. Je to v podstatě dobrá 
zpráva, tyto prostředky se dají již v rámci prevence smysluplně využít. Problémem je však často 
zajišťování selektivní prevence. V této oblasti by bylo dobré oslovit MHMP, aby přidalo na 
příští rok finanční prostředky na prevenci. 
 
Praha 10 postupuje systémem decentralizace – zaslala školám nabídku certifikovaných 
organizací a finanční prostředky, školy si poté danou službu vyberou podle individuálních 
potřeb a předchozích zkušeností.  
 
Na Praze 10 fungují pravidelné schůzky školních metodiků prevence. Obsahově se tam reaguje 
na potřeby metodiků – seminář s OSPOD, nyní městská policie. Některé školy mají velmi 
kvalitní metodiky, existují však výjimky. Z větší části se práce daří, školy práci metodiků začínají 
přijímat jako potřebnou a vidí, že jim to pomůže předcházet větším problémům.  
 
V průběhu jednání se členové KP shodli, že ti, kteří jsou členy v protidrogové komisi RHMP 
budou výše zmíněné potřeby v rámci jednání komise RHMP prezentovat.   
 
Diskutovali: Mgr. Kočí, Mgr. Počarovský, Mgr. Štěpánek  
 
 

3. Aktuální informace z Protidrogové komise Rady hl. m. Prahy 
 
V PK RHMP se dlouhodobě řeší zřízení nových adiktologických center v Praze. V současné době 
jsou uvažována tři nová adiktologická centra na území Prahy. V této věci by měl jít tisk 
do RHMP. V tu chvíli bude též jednání s dotčenými městskými částmi. 
 
Řeší se též víceleté dotační financování. Víceleté financování na MČ Praha 10 zůstalo 
zachováno. Na MHMP byla přerušena kontinuita, ale je na místě se k tomu vrátit.   
 
 
Protidrogový koordinátor HMP, p. Dárek, zasílal prosbu o získávání respondentů do 
celoevropské (i mimo EU) studie  o drogách (ESWD) pro rok 2024. Cílem této studie je získat 
informace o vzorcích užívání drog v Evropě i mimo ni. Tyto informace přispějí k lepšímu 
nastavení drogové politiky u nás i v Evropě – předseda komise rozešle členům. Cílovou 
skupinou jsou osoby starší 18 let. Mohlo by se též rozeslat na organizace, které působí na MČ.   
 
 
Diskutovali: Mgr. Štěpánek, Mgr. Kočí, Mgr. Počarovský, JUDr. Badin  
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4. Diskuse 
 
Na podzim proběhne jednání komise formou výjezdního zasedání v Drop In (Nučická).  
 
Budou rozeslány poprázdninové termíny jednání KP, využije se souběh – návaznost na jednání 
KVV.  
 
Na Praze 10 probíhají jednání k dotačnímu programu pro rok 2025. Tato jednání se chýlí ke 
konci, tendence je zjednodušit metodiku.   
 
Předseda poděkoval všem přítomným za účast na jednání a jednání v 18.40 hod. ukončil.  
 
 
 
Mgr. Michal Kočí      Mgr. Matěj Štěpánek  
ověřovatel zápisu       předseda Komise protidrogové   
 
 
Pavel Petřík  
tajemník Komise protidrogové  
 
 
V Praze 17.6.2024 


